
PROTOKÓŁ NR IX/2015 

z sesji RADY MIEJSKIEJ W ŁASZCZOWIE 

z dnia 25 września 2015 roku 

 

 

 Obrady sesji odbywały się w budynku byłej karczmy w Łaszczowie 

w godzinach od 1000  do 1300. 

 

 W sesji uczestniczyli Radni Rady Miejskiej, Burmistrz, Skarbnik 

Gminy, Sekretarz Gminy i sołtysi według załączonych list obecności oraz 

w części sesji – Pan Henryk Zub – Kierownik Placówki Terenowej KRUS 

w Tomaszowie Lubelskim i dwie osoby w charakterze publiczności. 

 

 Obradom sesji przewodniczył Pan Mariusz Hawrylak – 

Przewodniczący Rady. 

 

 Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje, zapytania, wnioski Radnych. 

6. Wybór ławnika do Sądu Rejonowego w Tomaszowie Lubelskim: 

1) powołanie komisji skrutacyjnej, 

2) przestawienie opinii o kandydatach na ławnika, 

3) przeprowadzenie tajnego głosowania, 

4) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór ławnika. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w wieloletniej prognozie finansowej, 

2) zmian w budżecie gminy Łaszczów, 

3) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

4) przyjęcia i realizacji planu gospodarki niskoemisyjnej dla gminy 

Łaszczów. 

8. Informacje z analiz oświadczeń majątkowych. 

9. Informacja Burmistrza z wykonania uchwał w okresie od 

poprzedniej sesji. 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania, wnioski Radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 
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P u n k t   1 

 Pan Mariusz Hawrylak  – Przewodniczący Rady – otworzył obrady 

IX w bieżącej kadencji sesji Rady Miejskiej w Łaszczowie witając 

serdecznie wszystkich przybyłych. 

 

     P u n k t   2 

 Pan Mariusz Hawrylak  – Przewodniczący Rady – na podstawie listy 

obecności stwierdził, że na wybranych 15 radnych obecnych w sesji jest 

również 15 radnych, co stanowi niezbędne quorum, przy którym może 

obradować i podejmować uchwały Rada Miejska. 

 

     P u n k t   3 

 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – odczytał 

proponowany, otrzymany wcześniej przez radnych na piśmie porządek 

obrad. Zgłosił wniosek o dodanie w punkcie 7 podpunktu 5 – podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Tomaszowskiemu. 

 Pan Jan  Kudełka – Skarbnik Gminy – poinformował, że 

uzasadnieniem wprowadzenia powyższej zmiany w porządku obrad sesji 

jest opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie,  w której 

wskazano brak odrębnej uchwały na dofinansowanie zadań publicznych o 

charakterze ponadgminnym w zakresie przeciwdziałania bezrobociu oraz 

aktywizacji  lokalnego rynku pracy w ramach projektu „Ścieżka do 

sukcesu” , o którym była mowa wcześniej  przy uchwalaniu budżetu gminy 

na 2015 rok. 

 Wniosek poddano pod głosowanie w głosowaniu jawnym i przyjęto 

jednogłośnie (15 – za). 

Porządek obrad z uwzględnianiem powyższej zmiany został przyjęty 

jednogłośnie (15 – za) w głosowaniu jawnym. 

 

     P u n k t   4 

 Protokół Nr VIII/2015 z sesji Rady Miejskiej w Łaszczowie z dnia             

26 czerwca 2015 roku został przyjęty jednogłośnie (15 – za) w głosowaniu 

jawnym bez czytania. 

 

     P u n k t   5 

 Pan Zbigniew Piwkowski – radny – z informacji z wykonania 

budżetu gminy za I półrocze 2015 roku wynika, że zaległości z tytułu opłat 

za wodę  są bardzo duże, czy zaległości były przedawnione? 

 

 

 

     P u n k t   6 
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 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – przed  

przystąpieniem do czynności zmierzających do wyboru ławnika odczytał 

pismo Stowarzyszenia Krajowej Rady Sędziów Społecznych w brzmieniu 

stanowiącym załącznik do niniejszego protokołu. Przypomniał treść § 64 

Statutu Gminy określającego zasady głosowania tajnego. 

 

1) Powołano Komisję Skrutacyjną w składzie: 

- Pan Andrzej Tucki 

- Pani Lucyna Winnicka 

- Pan Mieczysław Osuch 

po uprzednim wyrażeniu przez nich zgody jednogłośnie w 

głosowaniu jawnym ( 15 – za). 

 

2) Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – przedstawił 

kandydatury na ławników dokonane na karcie zgłoszenia: 

- Pani Agnieszka Anna Krawczyk – lat 33,  zamieszkała Wólka 

Pukarzowska, wykształcenie wyższe, nie pełniła funkcji ławnika, 

- Pani Justyna Borek-Kurcman – lat 35, zamieszkała  Steniatyn, 

wykształcenie wyższe,  pełniła funkcję ławnika w kadencji 2012-

2015, 

- Pani Sylwia Anna Linowska lat 39 zam. Wólka Pukarzowska, 

wykształcenie niepełne wyższe (w tracie obrony pracy dyplomowej), 

nie pełniła funkcji ławnika. 

           Pan Andrzej Szalaty – Przewodniczący Zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników – przedstawił opinię Zespołu z dnia 16 września 

2015 roku na temat kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia 

przez nich wymogów określonych w ustawie w brzmieniu stanowiącym 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) Pan Andrzej Tucki – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – przed 

przystąpieniem do głosowania omówił zasady głosowania tajnego i 

ważności głosu.  Po rozdaniu kart do głosowania i dokonaniu przez 

Radnych głosowania członek Komisji Skrutacyjnej odczytywał z 

listy kolejno nazwiska Radnych, a Ci wrzucali karty do głosowania 

do urny. 

Następnie Komisja Ustaliła wyniki głosowania sporządzając 

protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach na ławników, 

który został odczytany przez Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie wyboru Pani Justyny Borek – Kurcman  na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Tomaszowie Lubelskim 
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Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr IX/40/2015 została podjęta jednogłośnie (15 – za)  w 

głosowaniu jawnym i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

    P u n k t   7 

Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – przedstawił 

zreferowane uprzednio, niżej wymienione projekty uchwał (projekty 

uchwał radni otrzymali wcześniej na piśmie), które w głosowaniu jawnym, 

każda oddzielnie, zostały podjęte w sposób następujący: 

1) Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej 

Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – zreferował projekt uchwały, 

do którego uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr IX/41/2015 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Łaszczów 

Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – zreferował projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy, do którego uwag nie zgłoszono.  

Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki – poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Uchwała Nr IX/42/2015 została podjęta jednogłośnie  (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. 

 

3) Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – wyjaśnił, że chodzi o dwie drogi; 

w Pukarzowie i ul. Podhajce w Łaszczowie. Aby móc skorzystać ze 

środków unijnych na ich budowę, drogi te muszą być zaliczone do 

kategorii dróg gminnych i mieć nadany numer. Stosownie do wymogów, 

uzyskaliśmy też pozytywną opinię Zarządu Powiatu w Tomaszowie 

Lubelskim. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr IX/43/2015 została podjęta jednogłośnie  (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. 

 

4) Uchwała w sprawie przyjęcia i realizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla gminy Łaszczów 

Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy zreferował projekt 

uchwały. Dodał, że Plan Gospodarki Niskoemisyjnej był udostępniony do 

konsultacji społecznych w okresie od 24.08.2015 do 15.09.2015. Żadne 

opinie i uwagi nie wpłynęły. 
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 Pani Maria Byś – Radna – czy w planie tym chodzi o dwie 

mikrobiogazownie. Jeżeli tak, to gdzie one będą usytuowane? 

 Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – wyjaśnił, że w Planie 

Gospodarki Niskoemisyjnej nie wskazuje się miejsc usytuowania 

mikrobiogazwni. Możliwość ich położenia określa plan zagospodarowania 

przestrzennego, w którym lokalizacja wskazuje teren za Chłodnią „Uren”. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr IX/44/2015 została podjęta jednogłośnie  (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. 

 

5) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Tomaszowskiemu 

Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały 

to formalność, ponieważ środki w budżecie na ten cel zostały wcześniej 

uchwalone. 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr IX/45/2015 została podjęta jednogłośnie  (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. 

 

 

 

    P u n k t   8 

Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – odczytał treść 

informacji o analizie oświadczeń majątkowych przekazanych przez: 

- Urząd Skarbowy w Tomaszowie Lubelskim, 

- Urząd Skarbowy w Zamościu, 

- Burmistrza Łaszczowa, 

- Przewodniczącego Rady 

w brzmieniu stanowiącym załączniki do niniejszego protokołu. 

 

     P u n k t   9 

 Pan Cezary Girgiel – Burmistrz Łaszczowa poinformował o 

działaniach w okresie od ostatniej sesji Rady tj.: 

- odbyły się Dni Łaszczowa. Podziękował Dyrektorowi GOK i 

pracownikom oraz sponsorom, którym wręczono pamiątkowe statuetki, 

- odbyły się gminne zawody sportowo-pożarnicze w Pienianach. Dwie 

pierwsze drużyny OSP Zimno i OSP Podlodów uczestniczyły w zawodach 

powiatowych, 

- odbyło się Powiatowe Święto Sportu, w którym Łaszczów zajął czwarte 

miejsce i uczestniczył w wojewódzkim święcie sportu zajmując 10 miejsce. 

Powiat tomaszowski zajął pierwsze miejsce, a drużyna dziewczyn – II 

miejsce, 

- odbyło się święto kalafiora i brokułu, 
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- Ośrodek Pomocy Społecznej rozpoczął akcję rozdawania żywności. Do 

tej formy pomocy zakwalifikowano 461 osób, otrzymaliśmy 19 ton 

żywności, będzie też druga partia. Do tej formy pomocy dla najuboższych 

dopłacamy niewielkie pieniądze. Przyznaje, że czasem kontrowersje budzą 

zasady rozdawania żywności, jednak taka pomoc dla wielu z tych osób jest 

jak najbardziej wskazana. 

- odbyły się dożynki gminno-parafialne, podziękowania należą się kołom 

gospodyń wiejskich i pracownikom GOK. Starostami dożynek byli Pani 

Agnieszka Chudyga i Pan Daniel Byś, 

- w powiatowych dożynkach uczestniczyły delegacje z wieńcami ze 

Steniatyna i Hopkiego oraz z Nabroża. 

- złożył podziękowanie KGW, które reprezentowały gminę w 

Częstochowie, 

- wykonano chodnik w Nabrożu, budowany jest w Małoniżu, 

- wymieniono pokrycie dachowe na remizie strażackiej w Nabrożu, 

- otrzymaliśmy 1 samochód pożarniczy dla Nabroża, nie ma on 

wyposażenia w zbiornik na wodę, który zechcemy zamontować i podłączyć 

pod autopompę, 

- za tydzień będzie dokonywana wymiana ogrzewania z olejowego na palet 

w budynku GOK, koszt wymiany instalacji – 13 tys. złotych, co powinno 

się zwrócić w ciągu dwóch lat. Jeżeli ta forma ogrzewania się sprawdzi, to 

wymienimy je na takie samo w placówkach oświatowych w Łaszczowie, 

- po prawie roku jest szansa na odzyskanie  środków za kanalizację. Kwota 

1.100 tys. złotych powinna wpłynąć niebawem, 

- odbył się przetarg na dowóz dzieci. Wygrała firma z Tymina. 

- 6 września b.r odbyło się referendum, frekwencja w naszej gminie 

wyniosła około 5%, 

- z wiatrowni na gruntach tyszowieckich pozyskano ziemię na drogi 

gruntowe, 

- poinformował o pracach wykonanych przez Referat Gospodarki 

Komunalnej, 

- 4 października b.r. na skwerku w Łaszczowie odbędzie się rekonstrukcja 

mordu ludności pochowanej w „sosenkach”. Uroczystości rozpoczną się 

mszą świętą o godz. 1200. Prosi o informację, jeżeli ktoś taką posiada, bo 

brakuje 15 nazwisk osób pomordowanych. Poszukujemy też sponsorów, 

- w Podlodowie doszło do pożaru na posesji Pana Kusiaka. Osoba ta 

pozostała bez niczego w tej chwili i nie posiadała ubezpieczenia. Musimy 

pomóc w dostosowaniu budynku gospodarczego na potrzeby 

mieszkaniowe. Gromadzimy środki na modernizację budynku, prosimy o 

dobrowolne wpłaty mieszkańców na subkonto, którego numer przekazał 

Państwu Radnym i Sołtysom. Datki materialne zbierać będzie Ośrodek 

Pomocy Społecznej. 
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     P u n k t   10 

 Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – odpowiadając w imieniu 

Burmistrza na zgłoszoną interpelację wyjaśnił, że zaległości z tytułu opłat 

za dostawę wody wynoszą 95.173,00 złote ale nie są to jedyne zaległości. 

Wykazaliśmy w informacji, że należności wymagalne wobec gminy 

wynoszą 788.143,54 złotych z tego należności z tytułu towarów i usług – 

153.922,91 i należności podatkowe – 634.222,63 złotych. Podejmujemy 

działania, aby nie dopuścić do przedawnienia należności, rozmawiamy, 

monitujemy, przekazujemy do egzekucji, choć są sytuacje, że egzekucja 

jest nieskuteczna, ustanawiamy hipoteki, zastaw na nieruchomościach – 

wtedy mamy pierwszeństwo w odzyskaniu zaległości. Unikamy umarzania 

należności, a jeżeli już, to umarzamy odsetki. 

 Pan Leszek Kukiełka – Radny – zaległości za wodę nie są wysyłane 

do egzekucji. 

 Pan Zbigniew Piwkowski – Radny – czy są przedawnienia 

należności za wodę? 

Pan Jan Kudełka – Skarbnik – w przypadku zaległości za wodę 

wystawiamy wezwania do zapłaty. Możliwa jest egzekucja sądowa. Jeżeli 

chodzi o przedawnienia należności, następują one po upływie 5 lat. Część 

zobowiązań uległa przedawnieniu u rodziny w Pukarzowie, ale tam jest 

trudna sytuacja zarówno majątkowa jak i rodzinna. 

Pan Leszek Kukiełka – Radny – prawdą  jest, że może 10% 

zaległości jest uzasadnionych ale pozostałe 90% może regulować 

zobowiązania, a z różnych przyczyn  tego nie robi. 

Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – dostarczanie wody należy do zadań 

własnych gminy. Jeżeli odbiorca nie reguluje zobowiązań z tego tytułu, 

można odciąć przyłącze i wyznaczyć punkt czerpania wody. Wiadomo 

wszystkim, że wśród zalegających z opłatą za wodę  są przypadki tzw.„złej 

woli”. Podkreślił, że zaległość za wodę jest mniejsza niż zaległości np. w 

podatku rolnym. Jak ukarać tych zalegających z płatnością podatku. Do 

egzekucji skarbowej będziemy też kierować dłużników zalegających z 

opłatami za nieczystości. 

 

    P u n k t   11 

Pan Henryk Zub – Kierownik Placówki Terenowej Kasy Rolniczego 

Ubezpieczenie Społecznego Rolników w Tomaszowie Lubelskim – 

poinformował o: 

- trwających badaniach przesiewowych dla rolników mających na 

celu wczesne wykrywanie chorób, 

- możliwościach dostępu do danych w KRUS, 

- zasadach opłacania składek oraz o możliwościach ulg, 

- obowiązujących przepisach w zakresie świadczeń emerytalno- 

rentowych w tym o emeryturach wcześniejszych dla rolników. 
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Pan Zbigniew Piwkowski – Radny – jak będzie z nowymi podatkami 

od nieruchomości dla osób nie będących rolnikami? 

Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – stawki podatkowe są 

uchwalane w roku poprzedzającym rok podatkowy. Przeszeregowanie 

gruntów jest domeną Starostwa i tym sposobem grunt w mieście został 

przekwalifikowany, a z czasem przekwalifikowanie gruntów nastąpi 

również we wsiach. Odczytał treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o przedlożonej przez Burmistrza Łaszczowa informacji o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015r. w brzmieniu stanowiącym 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Tucki – Radny – podziękował sołtysom za udział w 

pielgrzymce do Nabroża, Burmistrzowi i Radzie za budowę chodnika w 

Małoniżu, który najbardziej potrzebny jest dzieciom. 

Pani Maria Byś – Radna – zgłasza potrzebę zainstalowania lampy 

koło posesji Pani Danuty Jurkiewicz w sołectwie Podhajce. 

Pan Andrzej Pietrasz – Sołtys Sołectwa Ratyczów – podziękował w 

imieniu mieszkańców i swoim  za pomoc w dowiezieniu gruzu. 

Pan Jan Bezłada – Sołtys sołectwa Łaszczów-Kolonia – jest potrzeba 

wycięcia chociaż trzech drzew przy posesji Pana Aleksandra Dzikiego od 

ul. Lwowskiej, bo znacznie ograniczaj a widoczność. Przypomina, że  miał 

być nawieziony gruz na drogę od Państwa Kuzdrów do posesji Greszaty w 

Kolonii – Łaszczów. 

Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – wyjaśnił, że na razie nie ma gruzu. 

Udało mu się wytargować 150 ton po 1,00 zł od Cukrowni, prosi o 

przypomnienie w terminie późniejszym. 

Pan Henryk Sobczuk – Radny – podziękował Burmistrzowi za 

wykonanie chodnika i dachu na remizie strażackiej. 

  

   P u n k t   12 

Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – zamykając obrady 

IX w bieżącej kadencji sesji Rady Miejskiej podziękował przybyłym za 

uczestnictwo. 

Protokółowała Danuta Piwkowska 

 

                                                              Przewodniczący Rady 

 

                                                                     Mariusz Hawrylak 


